



## *Issue #7: Professional Training: International Perspectives*

**MICHAEL COOK**

### **RÉSUMÉ**

L'éducation en archivistique continue à hanter les archivistes sans qu'aucune solution précise ne soit perceptible. L'auteur présente l'expérience des nations du Tiers-monde où la formation et l'éducation adaptées aux besoins professionnels modernes semblent beaucoup plus faciles à faire accepter que dans les pays développés où les traditions sont fortement enracinées. Il affirme que les archivistes ne peuvent se permettre de choisir de façon absolue entre l'érudition et la gestion mais il insiste sur le fait que le seul endroit où une éducation professionnelle en archivistique peut être donnée est dans un milieu universitaire multi-disciplinaire.

---

### **ABSTRACT**

Archival science education continues to haunt archivists and a precise solution has yet to be found. The author describes the experience of Third World nations where training and education are adapted to modern professional needs. This practice seems to be more readily accepted than in developed countries where traditions are strongly established. The author states that archivists cannot afford to choose between learning and management. He also insists on the fact that the only place where an archival professional education can be offered is in a multi-disciplinary university setting.